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Od 26. veljaËe do 6. oæujka u dubrovaËkom Interuniverzitetskom centru odræan je
meunarodni seminar iz podruËja europskog prava. Katedra Europskoga javnog prava
organizirala je skup na kojemu su sudjelovali mnogi ugledni predavaËi i struËnjaci, a sve je
to mogla pratiti i cijela seminarska grupa iz Europskoga javnog prava.

Seminar pod naslovom “EU Enlargement of 2004 and its Impact on Candidate Countries”
sastojao se od dva dijela. Prvi dio, od ponedjeljka do petka, sastojao se od jutarnjih
predavanja i poslijepodnevnih prezentacija. Posljednja dva dana bila su pak posveÊena
simpoziju pod naslovom “National Legal Concerns in Negotiating Accession to the EU”, na
kojem se oblik rasprave izmijenio iz klasiËnih predavanja s pitanjima i komentarima sluπaËa
u neπto viπe nalik okruglom stolu. Tome su odgovarale i teme, jer su bile neπto uæe i
specifiËnije.

Osim struËnjaka iz Hrvatske i inozemstva, predavaËa, prezentatora, struËnjaka iz razliËitih
znanstvenih instituta i Ministarstva europskih integracija, na seminaru je bilo i tridesetak
studenata Pravnog fakulteta u Zagrebu, seminarista Europskog javnog prava.

VeÊ prvi dan poËeo je ozbiljno, predavanjima oksfordskog profesora Stephena Weatherilla
i njegova kolege s pravnog fakulteta SveuËiliπta Michigan, Daniela Halberstama. Njihova
su se predavanja sjajno nadopunila. Dok je Weatherill govorio o kompetencijama odnosno
ovlastima Europske unije i zemalja Ëlanica, Halberstam je nastavio zanimljivom raspravom
o temi federalizma i razliËitih naËina raspodjele ovlasti u federalnim zajednicama.

Zdenek Kühn s Karlova sveuËiliπta u Pragu odræao je dva predavanja o prvim iskustvima
njegove zemlje nakon πto je u svibnju proπle godine postala punopravnom Ëlanicom Europske
unije. SudeÊi prema njegovim zakljuËcima, Ëini se da Êe proÊi joπ neko vrijeme prije nego
se pravna struka privikne na promjene koje donosi europsko pravo i ovlast Europskog
suda. Dio seminarista Europskoga javog prava uskoro Êe se bolje upoznati s prof. Kühnom
i njegovim studentima u sklopu zajedniËkog seminara o pravu jednakosti u tranziciji, koji Êe
dijelom biti na Internetu.

Peter Orebech, profesor na SveuËiliπtu u Tromsøu, vratio se pak korak unatrag i pokuπao
potraæiti odgovor na pitanje πto je zapravo Europska unija - dræava, federacija, obiËna
meunarodna organizacija...? Pitanje je sloæenije nego πto se na prvi pogled Ëini, a odgovor
koji odaberemo mogao bi mnogo znaËiti zemljama poput Hrvatske, ali i Orebechove Nor-
veπke, koje se oËekuje - u njihovu sluËaju joπ jedan, a u naπem prvi - referendum o ulasku
u Uniju. »emu, naime, pristupamo?

Indicij za odgovor na to pitanje je i odnos Europskog suda i nacionalnih sudova, o Ëemu
je govorila Monica Claes sa SveuËiliπta u Maastrichtu. Koja je uloga nacionalnih sudova u
primjeni europskih prava i koliko ograniËenje predstavljaju nacionalni ustavi?
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Najavljenog Advocate Generala Europskog suda pravde, Miguela Poiaresa Madura
(jednog od stalnih sudionika konferencija i simpozija koje organizira Katedra za europsko
javno pravo) zamijenio je njegov suradnik (referendaire) Felix Ronkes Agerbeek. On je
odræao dva predavanja i iznenadio posljednjega dana sudionike time πto je umjesto klasiËnog
predavanja jednostavno pozvao sve da mu postave pitanja o svemu πto ih zanima iz prakse
Europskog suda. UnatoË jutarnjem terminu, pitanja nije izostalo tako da je barem nekolicina
studenata koji si utvaraju da Êe jednog dana raditi Agerbeekov posao otiπla bogatija za
pokoju spoznaju.

Sigmar Stadlmeier sa SveuËiliπta u Linzu takoer je ostavio dobar dojam, ne samo
sadræajem prezentacija nego i neobiËno dobro uvjeæbanim i koherentnim izlaganjima. Jedno
od njih bavilo se zajedniËkom vanjskom i sigurnosnom politikom EU i moguÊnostima
zajedniËke obrane, dok je drugo bilo velik odmak od ostalih izlaganja: radilo se o pravom
malom treningu u “marketingu” Europske unije. PrepriËavajuÊi iskustva Austrije otprije deset
godina, Stadlmeier je dao upute o tome kako najlakπe uvjeriti πiroku javnost da zaokruæi
“da” na referendumu o ulasku u Europsku uniju (uz impliciranu, ali priliËno jasnu poruku: ne
pravite se previπe pametni).

Predavanja su dræali i domaÊini, prof. Siniπa Rodin i prof. Tamara ∆apeta. Prof. Rodin je
govorio o moguÊem πirenju jurisdikcije Europskog suda u podruËju ljudskih prava te o uËinku
ugovora o pridruæivanju u praksi europskog suda, a prof. ∆apeta o indirektnom uËinku
europskog prava te o promjenama u sustavu pravnih izvora europskog prava.

Popodnevne “prezentacije istraæivanja” bile su zamiπljene kao prostor mladim znanstve-
nicima da predstave svoja istraæivanja, odnosno podruËja za koja su se specijalizirali, te da
ih prodiskutiraju s publikom. Meu prezentatorima bila je i Tamara Periπin s Katedre za
europsko javno pravo s temom o uravnoteæenju nacionalnog suvereniteta i slobode kretanja
dobara u Europskoj uniji. Vrlo æivahnu raspravu izazvala je i tema Irene Michelzon,
kandidatkinje za doktorat na pariπkom SveuËiliπtu Pantheon-Assas, o tome treba li Europskoj
uniji zajedniËki graanski zakonik.

Pretposljednjeg dana seminara dekan Pravnog fakulteta u Zagrebu prof. Branko Smerdel
otvorio je simpozij, Ëija je glavna tema bila pregovaranje o ulasku u Europsku uniju. Uz
inozemne predavaËe koji su govorili o iskustvima svojih zemalja, svoj su doprinos dali i
profesori naπeg fakulteta.


